
Stelling Standpunt Toelichting 

Er moeten meer 
woningen worden 
gebouwd, ook al 
verdwijnt er dan 
groen buitengebied 

Helemaal mee 
eens 

Het is belangrijk dat je op ieder moment in je leven een 
passend huis kunt vinden. Helaas is de woningnood ook in 
Drenthe groot. Maar liefst één op de vijf mensen is op zoek 
naar een (beter) passende woning, ook in het buitengebied. 
Daarom wil de VVD dat er betaalbare huizen worden 
bijgebouwd, kantoren worden omgebouwd, boerderijen 
worden gesplitst en ruimte worden gemaakt voor creatieve 
oplossingen zoals flexwoningen, tiny houses en uitbreidingen 
op bestaande panden. 

Als gemeenten 
onvoldoende 
sociale 
huurwoningen 
bouwen, moet de 
provincie hen 
dwingen dit te doen 

Helemaal niet 
mee eens 

De VVD is meer van stimuleren dan van dwang. Binnen de 
nieuwe (verwachte) wetgeving stimuleren we dan ook dat 
het aanbod van sociale huurwoningen naar behoefte over 
heel Drenthe wordt verdeeld. 

De provincie moet 
toestaan dat 
mensen permanent 
in een 
recreatiewoning 
kunnen wonen 

Helemaal mee 
eens 

Het is belangrijk dat het reguliere woningaanbod in heel 
Drenthe vergroot wordt. We willen daarom het permanent 
bewonen van recreatiewoningen mogelijk maken waar dat 
goed aansluit bij de huidige situatie van het recreatiepark en 
bij de wensen van de bewoners en de gemeente. 

Drenthe moet zich 
inzetten voor de 
bouw van minstens 
45.000 woningen, 
ook als er niet 
wordt geinvesteerd 
in nieuwe 
spoorverbindingen 
(Deltaplan van het 
Noorden) Niet mee eens 

Het is belangrijk dat vanuit de provincie alles op alles wordt 
gezet om extra woningbouw in de gemeenten mogelijk te 
maken. Gemeenten en bouwers moeten maximaal 
gefaciliteerd worden. Waar regelgeving knelt, moet de 
provincie zich inzetten om samen oplossingen te vinden. Het 
tempo moet omhoog en daar zetten we ons voor in. 
Minimaal 13.000 woningen zijn nodig voor de Drentse 
behoefte tot 2030. Graag willen we nog meer woningen 
realiseren, maar dan moet door het Rijk worden geïnvesteerd 
in goede spoorverbindingen. Het één kan niet zonder het 
ander. 

De provincie moet 
meebetalen zodat 
alle gemeenten een 
starterslening 
kunnen geven aan 
haar inwoners Niet mee eens 

De VVD wil jongeren steunen bij het kunnen kopen van hun 
eerste eigen huis. Maar ook al lijkt het een sympathiek idee, 
startersleningen kunnen een prijsopdrijvend effect hebben 
en daarmee schieten ze hun doel voorbij. De VVD 
experimenteert liever met elementen uit de Omgevingswet - 
zoals het flexibeler maken van bestemmingsplannen - zodat 
we snel kunnen starten met het bouwen van betaalbare flex- 
en starterswoningen. Zo kunnen bijvoorbeeld jongeren in 
hun eigen dorp blijven wonen. 

In Drenthe moeten 
gemeenten meer 
vrijheid krijgen om 
zelf te bepalen waar 
woningen gebouwd 
mogen worden 

Helemaal mee 
eens 

Nieuwe woningen bouwen voor alle doelgroepen is ook in 
Drenthe zeer belangrijk. De provincie moet gemeenten 
hierbij optimaal helpen en niet belemmeren. Er moet 
gebouwd worden waar vraag naar is. Hoog tijd voor 
versnelling van de bouw! 



De provinciale 
wegenbelasting 
moet worden 
verlaagd, ook al 
moet de provincie 
daardoor 
bezuinigen 

Helemaal mee 
eens 

De meeste mensen in Drenthe zijn afhankelijk van een auto 
als vervoermiddel. Daarom moet de provincie het autobezit 
zo laag mogelijk belasten en pleiten we voor een verlaging 
van de opcenten. 

In Drenthe mogen 
nieuwe 
bedrijventerreinen 
komen, ook al 
verdwijnt er dan 
groen buitengebied 

Helemaal mee 
eens 

Het is belangrijk dat Drenthe goede bedrijventerreinen heeft. 
We vinden het verstandiger om oude bedrijfsterreinen te 
renoveren, dan nieuwe bedrijfsterreinen aan te leggen, maar 
soms is uitbreiding voor de lokale bedrijvigheid noodzakelijk. 
Verouderde bedrijventerreinen dienen te worden opgeknapt 
en goed aan te sluiten op de omgeving: bereikbaar (fysiek en 
digitaal), veilig, duurzaam en toekomstbestendig. Ook de 
lokale samenwerking tussen ondernemers is hierbij 
belangrijk. Waar nodig ondersteunen we gemeenten hierbij. 

De provincie moet 
de komst van grote 
distributiecentra 
tegenhouden, ook 
als hierdoor banen 
verloren gaan 

Helemaal niet 
mee eens 

Een goed regionaal vestigingsklimaat is ontzettend belangrijk 
voor Drenthe. We stimuleren en faciliteren ondernemers om 
te investeren in innovatie en in de economie van de 
toekomst. Daarbij gaan we voor de 4 B’s: Bedrijvigheid, 
Binnensteden, Buitengebied en Bereikbaarheid. We willen 
een actief acquisitie- en vestigingsbeleid waarin de rode 
loper wordt uitgerold voor bedrijven. Dat mogen ook 
distributiecentra zijn. 

Er moeten meer 
windmolens in de 
provincie Drenthe 
komen Niet mee eens 

Het is belangrijk dat we overstappen naar nieuwe vormen 
van energievoorziening en windenergie kan hier een aandeel 
in leveren. Maar grote windmolens op land leiden bij veel 
mensen tot zorgen over wat dat betekent voor hun 
leefkwaliteit. Windparken op zee hebben onze voorkeur, 
maar we zijn niet tegen elk initiatief op land. We staan 
nieuwe windparken op land alleen toe als er lokaal draagvlak 
is en als de windmolens op voldoende afstand staan van de 
bebouwing. Daarnaast zien we mogelijkheden voor kleinere 
windmolens (tot 25 meter) op het eigen boerenerf, of voor 
energiecoöperaties. 

Om zoveel mogelijk 
duurzame energie 
op te wekken, 
mogen 
zonnepanelen ook 
op weilanden 
worden geplaatst 

Helemaal niet 
mee eens 

Zonneparken dragen bij aan de energietransitie, maar nemen 
veel ruimte in beslag en ontsieren soms het landschap. 
Daarom blijven zonnepanelen op daken wat de VVD betreft 
de norm en zijn nieuwe zonneparken op de grond alleen bij 
multifunctioneel ruimtegebruik toegestaan. Een goed 
voorbeeld daarvan is de dubbelfunctie met 
parkeermogelijkheid bij het TT-circuit. 

Alle woningen 
moeten zo snel 
mogelijk aardgasvrij 
zijn, ook als de 
provincie daaraan 
moet meebetalen 

Helemaal niet 
mee eens 

Het is belangrijk dat we onze energievoorziening op een 
verstandige manier inrichten, die haalbaar en betaalbaar is 
voor onze inwoners en bedrijven. De VVD wil dat inwoners 
zelf kunnen kiezen hoe ze hun huis verwarmen; daar past 
geen dwang bij. Wel kan de overheid het overstappen naar 
meer duurzame verwarming stimuleren. 

De provincie moet 
meebetalen aan 
plannen van Mee eens 

Energiebesparing is de beste vorm van duurzame energie. De 
VVD vindt dat de provincie inwoners, het MKB en 
maatschappelijke organisaties moet stimuleren en waar 



inwoners om 
duurzame energie 
op te wekken 

nodig ondersteunen bij isolatie- en andere maatregelen die 
energie besparen. Dat geldt ook voor het overstappen op 
duurzame energieopwekking. Wij vinden het belangrijk dat 
de provincie investeert in alternatieve vormen van energie 
zoals waterstof, geothermie en groen gas. Daarnaast willen 
we ook inzetten op nieuwe vormen van energieopslag. Op 
termijn, wanneer de landelijke regels dit toestaan, kunnen 
ook nieuwe kleine kernreactoren worden ingezet. 

De meest 
milieuvervuilende 
bedrijven moeten 
weg uit Drenthe, 
ook al gaat dat ten 
koste van 
werkgelegenheid Neutraal 

Bij vergunningverlening houden we ons in Drenthe aan de 
landelijke wet- en regelgeving. Deze beschermen ons milieu 
voldoende. Bedrijven die zich houden aan de regels mogen 
blijven in Drenthe. De VVD wil geen extra regels bovenop 
Haagse en Europese regels. We helpen bedrijven duurzamer 
te worden zodat ze het milieu minder belasten. 

Om de uitstoot van 
stikstof te 
verminderen mag 
de provincie boeren 
gedwongen 
uitkopen 

Helemaal niet 
mee eens 

Het is belangrijk dat de kwaliteit van de natuur op orde wordt 
gebracht als daar zorgen over zijn. Daarom moet per Natura 
2000 gebied in kaart worden gebracht wat de staat is van de 
natuur, welke stikstofuitstoot eventuele problemen 
veroorzaakt en wat andere oorzaken zijn. Daarna bekijken we 
per gebied met de betrokkenen wat passende maatregelen 
zijn die het doel daadwerkelijk dichterbij brengen. Daarbij 
kijken we breed, ook naar innovatie en niet alleen naar de 
agrarische sector. We willen niet werken met de kaarten met 
algemene doelen. We willen ook geen gedwongen uitkoop 
van boerenbedrijven. We moeten onze boerenbedrijven juist 
steunen, ze leveren ons voedsel en zijn van groot belang voor 
de leefbaarheid van het platteland. 

Om boeren te 
beschermen moet 
de provincie zich 
verzetten tegen het 
landelijke 
stikstofbeleid Mee eens 

De VVD in Drenthe volgt de landelijke stikstof ontwikkelingen 
op de voet, en stelt zich daarbij kritisch op. Via de eigen 
partijlijn is inmiddels bereikt dat er meer ruimte is gekomen 
voor innovatie en dat het beruchte stikstofkaartje van tafel is. 
Voor de VVD staat buiten kijf dat er een goede toekomst 
moet zijn voor de boeren in Drenthe, en daarmee voor heel 
Drenthe. We willen als provincie de ruimte krijgen van het 
Rijk om per gebied met de betrokkenen aan tafel te gaan en 
te bekijken wat de mogelijkheden zijn. We realiseren ons dat 
er lastige keuzes moeten worden gemaakt. Maar we vinden 
het belangrijk niet alleen te kijken naar wat er níet kan, maar 
juist ook wat er wél kan. Samen met de betrokken boeren. 
Waarbij we kunnen afwijken van de stringente regels als de 
situatie daar om vraagt. De huidige landelijke aanpak is 
onhaalbaar. 

Om nationaal park 
Dwingelderveld te 
beschermen, mag 
recreatie daar 
worden beperkt 

Helemaal niet 
mee eens 

De natuur is van ons allemaal en daar moeten we in kunnen 
wandelen of fietsen. Wat de VVD betreft is toegankelijkheid 
van natuurgebieden voor onze inwoners een 
basisvoorwaarde. Het is belangrijk dat onze inwoners kunnen 
genieten van al het moois wat Drenthe te bieden heeft. 

Om de natuur te 
beschermen moet 
het waterpeil Niet mee eens 

De VVD vindt dat we per gebied de verschillende belangen 
moeten afwegen: natuur, landbouw, wonen met droge 
voeten en veiligheid. Waarbij we steeds blijven toetsen aan 



omhoog, ook als 
boeren daar last 
van hebben 

het criterium ‘haalbaar en betaalbaar’. Ook boeren moeten 
een boterham kunnen blijven verdienen. 

De provincie moet 
meer geld uitgeven 
aan kunst en 
cultuur Neutraal 

We willen minimaal 1 keer per jaar een groot 
theaterspektakel en tevens schenken we veel aandacht aan 
het Van Goghjaar omdat we verwachten dat hier ook veel 
economische spin-off van komt. De genoemde activiteiten 
passen binnen de reguliere cultuurbegroting. We geven dus 
niet echt meer geld uit, maar zeker ook niet minder. 

De provincie moet 
strengere regels 
opstellen om de 
bollen- en lelieteelt 
in Drenthe te 
beperken 

Helemaal niet 
mee eens 

Bij vergunningverlening houden we ons in Drenthe aan de 
landelijke en Europese wet- en regelgeving. Die komt 
zorgvuldig tot stand en wordt steeds aangepast aan de 
nieuwste inzichten. We maken in Drenthe zelf geen extra 
regels bovenop Haagse en Europese regels. 

In Drenthe is geen 
ruimte voor de wolf 

Helemaal mee 
eens 

De wolf zorgt voor veel onrust, angst en verdriet in Drenthe. 
Wolf-werende maatregelen blijken regelmatig niet 
toereikend. Keuzes maken over welke dieren je in Drenthe 
wilt hebben is onvermijdelijk. Voor wat betreft de VVD kiezen 
we voor schaapskuddes, paarden en koeien en daarmee niet 
voor de wolf. We willen de mogelijkheden gebruiken die de 
(Europese) wetgeving biedt om ons te weren tegen de wolf. 

De provincie 
Drenthe moet zich 
verzetten tegen de 
komst van extra 
asielzoekerscentra Mee eens 

De VVD wil dat asielbeleid wordt aangescherpt zodat het 
aantal kansarme asielzoekers omlaag gaat. Hierdoor zou het 
niet nodig moeten zijn om nieuwe asielzoekerscentra bij te 
bouwen. Mochten er toch extra centra nodig zijn dan geven 
we de voorkeur aan kleinere centra, meer verspreid over het 
land. De plek dient bepaald te worden in overleg met de 
betreffende gemeente en de inwoners. 

De provincie moet 
meer geld uitgeven 
om mensen met 
een afstand op de 
arbeidsmarkt aan 
een baan te helpen Neutraal 

Wij vinden het belangrijk dat iedereen kans heeft op een 
baan. Het helpen van mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt is belangrijk, maar is vooral een taak van de 
gemeente, niet van de provincie. Wel kan de provincie een 
bijdrage leveren door zelf een aantal mensen van deze 
doelgroep in dienst te nemen en zo het goede voorbeeld 
geven. Ook ondersteunt de provincie enkele lokale 
initiatieven. 

De provincie moet 
meer geld uitgeven 
aan culturele 
activiteiten die 
Drentse identiteit 
uitdragen en 
minder aan grote 
culturele 
instellingen Mee eens 

Cultuur geeft het leven kleur en opent ogen voor andere 
gezichtspunten. Het verbindt de inwoners van Drenthe en 
biedt mogelijkheden voor ontplooiing en ontwikkeling. 
Daarom vindt de VVD een breed aanbod van cultuur 
belangrijk, zodat er voor iedereen wat van zijn gading te 
beleven is. Of het nu gaat om een groot theaterspektakel op 
locatie, het Bluesfestival in Grolloo, de Etstoeldag in Anloo of 
de bloemencorso’s in Eelde en Elim. Onze dorpsfeesten en 
tradities zoals het carbidschieten zijn belangrijk in de Drentse 
plattelandscultuur. 

De provincie moet 
extra geld 
investeren om 
internationale Mee eens 

We willen een actief acquisitie- en vestigingsbeleid waarin de 
rode loper wordt uitgerold voor bedrijven. Een 
welkomstteam bij de provincie met alle benodigde expertise 



bedrijven aan te 
trekken 

helpt ondernemers een goede keus te maken voor een 
vestigingsplek in Drenthe. 

De provincie moet 
meebetalen aan de 
bouw van het 
nieuwe stadion 
voor FC Emmen 

Helemaal mee 
eens 

Wij zijn trots op het feit dat er een Drentse voetbalclub in de 
Eredivisie speelt. De VVD vindt dat FC Emmen een nieuw 
eredivisiewaardig stadion verdient. Daarom moet de 
provincie FC Emmen ondersteunen bij het bouwen van een 
nieuw stadion. Dat kan in combinatie met een sportcampus 
zodat sportief talent zich kan ontwikkelen. We steunen van 
harte de bouw van een nieuw stadion, mits de exploitatie 
rond is en het businessplan er goed uitziet. 

De provincie moet 
meer ruimte maken 
voor fietsers, ook 
als auto's dan 
minder goed 
kunnen doorrijden 

Helemaal niet 
mee eens 

De fiets en de auto zijn op de provinciale wegen geen 
concurrenten van elkaar, maar vullen elkaar aan. 
Fietssnelwegen, ook wel doorfietsroutes genoemd, zijn van 
belang voor woon-werk verkeer en scholieren. De VVD vindt 
het belangrijk dat de provincie de aanleg van deze paden 
coördineert over de gemeentegrenzen heen en zorgt voor 
goede (bijvoorbeeld ongelijkvloerse) kruisingen met 
autowegen. Zodat er veilig en snel gereden kan worden door 
alle verkeersdeelnemers. 

De provincie moet 
extra geld 
investeren in het 
openbaar vervoer, 
ook al is er dan 
minder geld voor 
het autoverkeer Niet mee eens 

In Drenthe is goed openbaar vervoer belangrijk. Maar 
daarnaast is het ook van belang dat auto's in Drenthe veilig 
en vlot kunnen rijden. Dat betekent: ook voldoende geld 
investeren in onderhoud en het verdubbelen van provinciale 
wegen. 

De provincie moet 
ervoor zorgen dat 
naar kleine dorpen 
vaker een bus rijdt, 
ook al moet de 
provinciale 
wegenbelasting 
daarvoor omhoog 

Helemaal niet 
mee eens 

Infrastructuur en openbaar vervoer is voor een 
plattelandsgemeente van groot belang. De provincie zet in op 
goede busverbindingen of alternatieven daarvoor en 
onderhoudt de provinciale wegen goed. Daarvoor hoeft de 
wegenbelasting niet omhoog. 

De provincie moet 
investeren in een 
treinverbinding 
tussen Groningen 
en Twente, ook al 
gaat er dan minder 
geld naar wegen 
voor autoverkeer Neutraal 

De tegenstelling tussen auto en trein is onnodig, ze zijn 
namelijk beide belangrijk in een weidse provincie als 
Drenthe. In Noordelijke samenwerking en met een 
gezamenlijke lobby richting het Rijk zetten we ons stevig in 
voor aanleg van de Nedersaksenlijn. Het Rijk moet hiervan de 
kosten grotendeels dragen, en niet de provincie. Deze 
treinverbinding is goed voor de inwoners, bedrijven, 
toeristen en de ontsluiting van het noorden. Daarnaast 
blijven we investeren in goed wegenonderhoud en het 
verdubbelen van de N34, zodat er ook over de weg veilig en 
snel gereden kan worden. 

De N34 moet 
verdubbeld 
worden, ook als dat 
ten koste gaat van 
natuur 

Helemaal mee 
eens 

Goede bereikbaarheid is randvoorwaarde voor economische 
ontwikkeling en daarmee een belangrijke vestigingsfactor. 
Dat betekent: goede wegen zonder files. Ook vinden we het 
zeer belangrijk dat de verkeersveiligheid van de N34 
verbetert, het aantal verkeersslachtoffers is nu veel te hoog. 
Uit onderzoek blijkt dat verdubbeling hiervoor de beste optie 



is. De afgelopen jaren zijn de eerste voorbereidingen 
getroffen voor het verdubbelen van de N34. De VVD wil hier 
onverkort mee doorgaan. Ook moet het kruispunt bij Gieten 
ongelijkvloers gemaakt worden. Als we moeten kiezen tussen 
verkeersveiligheid met tevens  een goede doorstroom van 
het verkeer ten opzichte van het inleveren van een klein 
stukje groen, dan kiest de VVD voor veiligheid en 
bereikbaarheid. 

De 
maximumsnelheid 
op de N34 moet 
worden verlaagd 
van 100 naar 80 km 
per uur 

Helemaal niet 
mee eens 

Iedereen moet zich veilig per auto kunnen verplaatsen, 
zonder ongelukken. Niet de snelheid, maar afleiding 
veroorzaakt de meeste ongelukken op de N34: meer dan 
90%, zo geven verkeersdeskundigen aan. Met verdubbeling 
van de N34 wordt voorkomen dat automobilisten frontaal op 
elkaar kunnen botsen. Wanneer de maximum snelheid naar 
beneden gaat, zonder dat de N34 verdubbeld is, zal dit alleen 
maar voor meer ongelukken zorgen omdat de snelheid van 
de verkeersdeelnemers meer uit elkaar gaat lopen, en 
mensen vaker gaan inhalen. 

Groningen Airport 
Eelde moet worden 
gesloten 

Helemaal niet 
mee eens 

We mogen trots zijn dat we in onze provincie een vliegveld 
hebben. Groningen Airport Eelde (GAE) draagt bij aan een 
goed vestigingsklimaat voor bedrijven, maar is ook van 
belang voor bijvoorbeeld orgaantransplantaties in het UMCG. 
We vinden dat het vliegveld tijd verdient om zich verder te 
ontwikkelen en zien kansen in de nabije toekomst voor 
elektrisch vliegen met kleine toestellen en de inzet van 
drones. Elektrisch vliegen lijkt binnen enkele jaren bereikbaar 
te zijn en biedt veel kansen juist voor regionale luchthavens 
zoals GAE. De VVD wil dat GAE een duurzame basis krijgt voor 
de exploitatie-financiering vanuit het Rijk bijvoorbeeld door 
GAE op te nemen in de Schiphol groep. We vinden daarom 
dat GAE een goede positie moet krijgen in de 
langetermijnvisie van Nederland voor de luchtvaart. Ook 
ondersteunen we de duurzaamheidsinitiatieven van GAE van 
harte. 

 


